

RENCONTRES EUROPE ET INTERNATIONAL

Personal Invitation

“The contribution of National Productivity Councils to structural reform: Insights from Australia”

With

Gary Banks

Professorial Fellow, [Melbourne Institute of Applied Research](#)
Chair of the OECD Regulatory Policy Committee
Former Chairman of the Australian Productivity Commission

Discutant to be confirmed

Wednesday 7 June 2017 from 12:30 to 14:30

Guillaumat conference room - **France Stratégie**
18 rue de Martignac – 75007 Paris

Building sufficiently broad support for reforms is often a prerequisite for their success. Several countries have set up institutions to assist governments not only in identifying and designing reforms, but also in engaging with stakeholders and the public. Have such institutions helped overcome political obstacles to structural reforms? Are there lessons for the operations of the productivity councils being established in EU countries?

Gary Banks was chairman of Australia's *Productivity Commission*, one of the first institutions of its kind, from its inception in 1998 until 2013. He will present his views on how such institutions can help governments advance reform agendas and outline some lessons learnt in Australia, focusing on the processes for consensus-building. The presentation will be followed by a discussion and questions from the audience.

Construire un soutien suffisamment large pour les réformes est souvent une condition de leur succès. Plusieurs pays se sont dotés d'institutions chargées d'aider les gouvernements à identifier et définir les réformes nécessaires, certaines donnant une place importante à la concertation. Est-ce là une voie pour surmonter les obstacles politiques aux réformes ? Quelles leçons peut-on en tirer pour le fonctionnement des « Conseils Nationaux de Productivité » qui verront bientôt le jour dans les pays de la zone euro ?

Gary Banks a été président de la *Productivity Commission*, l'une des premières institutions de son genre, de sa création par l'Australie en 1998 jusqu'en 2013. Il présentera son point de vue sur la façon dont ces institutions peuvent aider les gouvernements à faire avancer un agenda de réformes, et décrira les enseignements que livre cette expérience sur la manière de bâtir le consensus. La présentation sera suivie d'une discussion et d'un échange avec le public.

Michel Yahiel, commissaire général de France Stratégie
Sébastien Jean, directeur du CEPII

Sandwiches will be served before the start of the event.
The event will take place in accordance with the Chatham House Rule.
However, questions to the panelists may be in English or French.

Registration before 5 June 2017
veronique.lerolland@cepii.fr

Contacts:
christophe.gouardo@strategie.gouv.fr
christophe.destais@cepii.fr